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Noteringar från Värmdö-Skärgård RK:s Östersjökommittés  

möte den 1 mars 2024 kl. 08:45- 10:00 
 

Deltagare:  

- Wanja, Louise, P-O, Sven och Guje 

- Ami, Kerstin och Dan (Svantesson) hade meddelat förhinder. 

- Ej närvarande: Affi och Pernilla 

 

1. Sven hälsade välkommen och Guje utsågs till sekreterare. 

 

2. Godkändes förslaget till agenda och föregående mötes (den 26/1) protokoll. 

 

3. Rapport från distriktets Östersjökommitté, bl.a ”Allt för sjön” 

I dagsläget är det 102 deltagande Rotarymedlemmar under de 8 dagarna. 

Utförlig information har gått ut till alla deltagarna både före och efter 

utbildningarna den 15 och 17/3, då mer än 80 Rotarianer deltagit. 

Marknadsföringsmaterial som ”flyer” m.m. är framtaget av Fredrik Åberg från 

Haninge-Tyresök RK och är nu under tryck. Allt verkar med andra ord vara 

under kontroll. 

Ami har uppdaterat förra årets barn quiz med en fråga om Östersjökontraktet 

istället för vattentestväskan, som vi inte kommer att ha med i år. 

Guje lovade att återkomma med vårt pris på Lasse Åbergs bok ”Havet är Din 

bästa kompis”, som hon kommer att få från bokförlaget Max Ström, där vi 

också tack vare Wanjas kontakter köper boken ”50 sätt att rädda Östersjön” till 

ett fördelaktigt pris. Bägge böckerna kommer att säljas för 100 SEK styck på 

mässan. Till mässan har vi fått 60 ex. av Lasse Åbergs bok av ”Voice of the 

Ocean”. 

 

4. Rapport från Hållbarhetsfestivalen 27 jan 

Sven, P-O och Guje hade varit på plats på Gustavsbergsteatern och skapat 

många nya kontakter bl.a med Pella Thiel, Naturskyddsföreningen m.fl. 

Många besökare och ett intressant program. Träffade även kommunens 

miljökämpar, som var på plats. 

 

5. Rapport från BASRAN, bl.a. kommande webbinarium om trålfisket den 23/3 

kl. 11-14 

Kom ihåg att registrera Dig nedan om Du inte redan gjort det.  

https://sites.google.com/rotaryfinland.org/basran/webinars/webinar-march-23-

2024?authuser=0 

Det är också viktigt att vi alla sprider inbjudan. 

Isabella Lövin kommer att vara en av välkomsttalarna (inspelat). Ämnet är 

aktuellt och det blir intressanta talare från olika länder runt Östersjön.  

 

https://sites.google.com/rotaryfinland.org/basran/webinars/webinar-march-23-2024?authuser=0
https://sites.google.com/rotaryfinland.org/basran/webinars/webinar-march-23-2024?authuser=0
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6. Vattentestväskan. Ori om läget 

Louise har gjort vad hon kan och önskar nu ligga lågt i sina ansträngningar. 

Viktor på Sportfiskarna har visat ett intresse för att använda väskan under sin 

utbildning av barn här på Värmdö. Han har redan använt kommunens väskor. 

Vi får nu se vad detta leder till. 

 

7. Projektet Levande vikar, Långbroviken, Ori om läget 

P-O informerade om att projektplanen är följande: 

2020-22 Inventering 

2023-25 Restaurering 

2025-27 Utvärdering och kommunikation 

P-O rapporterade att det händer mer nu än tidigare. Man har nu stängt av under 

bron med en plåt med hål för fiskar, som skall minska eroderingen i viken. 

P-O själv hade varit på PRO och föreläst om projektet.  

Linda Kumblad från Baltic Waters 2030 besöker Gujes klubb, Stockholm-

Skanstull RK, måndagen den 25/3 på lunchmötet i Odd Fellowhuset på Västra 

Trädgårdsgatan kl.12. Alla är välkomna. VG anmäla Dig i förväg till Guje via 

e-post. Inbjudan hittar Du här: https://stockholm-

skanstull.rotary2370.se/Event/levande-vikar 

Guje informerade om två aktuella inlägg om projektet, som finns på vår 

Facebook grupp ”Rotary Östersjöambassadörer”.  

Ett av inläggen kan Du läsa här: 

https://balticwaters.org/langbraviken/?fbclid=IwAR18G56Rdu_2mQ9RZpEnlP

8vTkk8lz8HxpGV6vGfB0VLn-0IOnfqaEd1mkk 

Diskuterades också om vi liksom förra året skall städa Långbroviken 

tillsammans med de boende på Världshavsdagen den 8 juni.  

 

8. Våtmarker. Orientering om Amis och Svens möte med Länsstyrelsen (Martin 

Olgemar) och dessutom Tom Arnbom, som P-O samarbetar med.  

Det var ett mycket positivt möte, där man gärna ville ha hjälp av Rotary i sina 

ansträngningar att anlägga våtmarker på Värmdö. 

Sven medförde två mail från Ami.  

Det ena mailet var från Martin och handlade om våtmarksprojekt på Värmdö, 

där inte mindre än nio våtmarker fanns listade i prio 1, 2 och 3. Morträsket 

önskar Martin ha som pilotprojekt (Brevik – Wallenberg). Lemshaga har också 

Prio 1 (Lemshaga Säteri – Wallenberg). Wanja föreslog att Ami pratar med 

Ingrid Sjöbeck, som känner Helena Wallenberg väl. 

Det andra mailet handlade om Amis samtal med Viktor på Sportfiskarna. 

Viktor har önskemål om att vi ställer upp och hjälper till vid Hemmesta Sjöäng 

för att plantera träd. Dessutom vill han att vi medverkar den 14 april, då många 

samverkande partners träffas vid Hemmesta Sjöäng. 

Deltagarna var positiva till att stötta och deltaga. Sven och Ami jobbar vidare 

med kontakterna vid Länsstyrelsen och Sportfiskarna. 

Ami har också uppdraget att prata med Anne-Charlotte Lax enligt noteringarna 

från förra mötet (om den igenvuxna gäddvåtmarken). 

https://stockholm-skanstull.rotary2370.se/Event/levande-vikar
https://stockholm-skanstull.rotary2370.se/Event/levande-vikar
https://balticwaters.org/langbraviken/?fbclid=IwAR18G56Rdu_2mQ9RZpEnlP8vTkk8lz8HxpGV6vGfB0VLn-0IOnfqaEd1mkk
https://balticwaters.org/langbraviken/?fbclid=IwAR18G56Rdu_2mQ9RZpEnlP8vTkk8lz8HxpGV6vGfB0VLn-0IOnfqaEd1mkk
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P-O nämnde också att Kyrkans första våtmark har anlagts i Österåker. 

Österåker Första Frukost RK visar just nu ett stort intresse för ”Rädda 

Östersjön” projektet och hade 4 deltagare med på Skansen i söndags. 

 

9. Östersjöambassadörer. Ori om läget 

Louise, Sven och Guje orienterade om steg 3 utbildningen på Baltic Sea 

Science Center på Skansen i söndags, som varit mycket lyckad med stort 

intresse och engagemang från deltagarna. Deltagarnas presentationer läggs nu 

successivt ut av dem själva på Facebook gruppen ”Rotary 

Östersjöambassadörer”. 5 av 8 presentationer är redan utlagda.  

I dagsläget finns det 50 utbildade ”Rotary Östersjöambassadörer” – 28 i vårt 

distrikt (Södermanland och Gotland), 10 i distrikt 2350 (Uppland) och 12 i 

distrikt 2410 (Kalmar, Västervik, Söderköping). Dan Svantesson, som nu blir 

medlem i vår klubb, får sin Rotary ”Rädda Östersjön” keps på fredag. Alla 

andra har fått sina. Från Gotland hade Ulf Lundahl deltagit. Sven undersöker 

nu intresset på Gotland. Aktiviteterna ingår i vårt District Grants projekt, som 

skall redovisas senast den 30 juni. 

 

10. Förslag på nya ”Östersjöföredrag” till våra Rotarymöten (från april och framåt) 

Togs beslut om att P-O bjuder in Yvonne Blombäck från WWF, som verkar på 

Värmdö. 

Följande noterades också som intressanta framtida talare: 

- Martin Olgemar från Länsstyrelsen, som bor på Värmdö 

- Viktor från Sportfiskarna, som verkar på Värmdö med ungdomar (och som 

tidigare bott här, men som nu bor i Nyköping, där vi träffade honom) 

- Isabella Lövin, som skrivit boken ”Tyst hav” och som deltar i BASRAN:s 

webbinarium enligt ovan. 

- Cecilia Wibjörn från Skärgårdsstiftelsen om bojar m.m. 

- Eva Thörnelöf, som är ordförande i Sportfiskarna och verksam inom WWF. 

- Wanja framförde att föredrag om Scrubber tekniken nog inte är tillräckligt 

intressant för klubbens medlemmar. 

- Lantbruk och gödning trodde alla var intressant för klubbens medlemmar. 

Ami ges uppdraget att komma tillbaka med förslag till talare. Kanske Per-

Ola, som verkar inom LRF, kan tipsa om talare. 

 

Tillägg från Sven efter mötet: Ami och Sven hade redan tidigare kommit 

överens om att bjuda in Martin Olgemar från Länsstyrelsen, vilket Sven 

glömde bort vid mötet. Martin kan komma och den 26/4 och Ami har skickat 

en förfrågan till Anders Bergman om detta. 

 

11. Kontakter med partners (som inte nämnts ovan)? 

Alla var överens om att vi nu har tillräckligt med kontakter för att kunna jobba 

vidare med lokala våtmarker, intressanta talare osv. 

 

12. Övriga frågor. 
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Nämndes att det nya kulturhuset i Gustavsberg invigs den 6 juni. 

Landshövdingen (Anna Kinberg-Batra) kanske då är på plats och om vi går dit 

finns det möjligheter att skapa en fördjupad kontakt med henne. Wanja har 

redan pratat med henne om vårt projekt. 

 

13. Nästa möte bestämdes till fredagen den 12 april på samma tid och plats. 

 

14. Sven tackade deltagarna och avslutade mötet exakt kl. 10:00. 

 

Vid pennan och tangentbordet, 

  Guje och Sven 


